
Da bomo nasprotnike poznali. 
»Vstajenje Slovenske kmetske stranke« 

je popisal sam gospod socialist P. in posegel nazaj do 
Adama. Pri tem pa je konstatiral, da je gospoda tisti, ki 
to uničuje, kar kmet pridela. To gospodo je treba od
straniti! Ubogi Pucelj! Minister ni več, zdaj je le še mesar. 
Toda tudi to ne bo več, ker on to uničuje, kar kmet pri
dela — njega bodo odstranili. — Ali misli Prepeluh, da bo 
na tako brihtno velikonočno voščilo kmetijska stranka res 
vstala? Naš kmet ni toliko nespameten, da bi začel boj 
med posameznimi stanovi, ker ve, da bi v takem boju ne 
imel dobička ne kmet in ne kak drug stan, pač pa takile 



gospodje, ki niso več mastno plačani komisarji pri Trbo • 
veljski družbi, kot je gospod Prepeluh. V pravični ureditvi ' 
razmer med vsemi stanovi pa bo mir in zadovoljnost vseh, 
ker kmet hoče miru in pravice. — 

Proti Hrvatom. 
Kmetijci v Sloveniji očitajo SLS, da je šla v vlado, ki j 

je proti Hrvatom. Zakaj bi naj bila sedanja vlada — proti
hrvatska, seveda ne povedo. SLS je pred leti, ko je bila 
vabljena, naj gre v vlado z radikali, to odklonila, češ, da 
brea Hrvatov ne gre v vlado. SLS je priborila Hrvatom, 
posebno radičevcem veljavnost njihovih mandatov, ona 
jim je pripravila pot v Beograd, ona je žrtvovala dostikrat 
lastne interese ter se izpostavila za koristi Hrvaške. Ko 
pa je Radič prišel v vlado — kaj pa je on napravil za Slo
venijo? Seveda za Pucljevce in njegove agente že, da jim 
je dal mastne službe, toda za Slovenijo ni storil ničesar. 
To ja, da je hotel Prekmurje odtrgati od Slovenije in ga 
priklopiti Hrvaški. To tudi, da je vsemogoče urade za Slo
venijo centraliziral v Zagrebu ter je hotel vso Slovenijo j 
ie kot del Hrvaške napraviti. Zaradi tega je postavil v 
Prekmurju pri zadnjih oblastnih volitvah posebno kan ' 
didatno listo proti Pucljevi slovenski. Tedaj je bil tudi 
Pucelj sam proti Hrvatom. Zdaj jim že zopet hlapčuje. Ve i 
pa naj, da naš kmet ne mara hlapčevati, ne Beogradu, ne j 
Zagrebu, pač pa bo v Sloveniji odločeval on po svojih 
ksnetskih zastopnikih v obeh oblastnih skupščinah. — 

Pucljeva železnica. 
Pucelj pravi, da je vse njegova zasluga, da se bo gra

dila železnica iz Slovenije do morja. Pravi, da se SLS diči 
i njegovim pavovim perjem. Povdariti pa moramo, da če 
se že tako baha kakor pav, da perja nima več, da bi se j 
mogel kdo z njim dičiti. »Kmetijski list« mu je že celega i 
izcufal. Je res nerodno, če se tako zgodi: Pucelj govori, i 
SLS pa dela. Pa menda bo glavni le tisti, ki se je dela 
lotik — 

Sam Pucelj piše o veronauku. 
Verjamemo, da je Puclju težko, ko je sedanji minister 

dr. Kulovec zopet odredil, naj se na enoletni vinarski in 
sadjarski šoli zopet poučuje veronauk, katerega je preje j 
on dal odpraviti. V »Kmetijskem listu« sam piše, da je laž, j 
ita bi se za časa njegovega ministrovanja odpravil vero
nauk na tej šoli. Ima pa gospod res kratek spomin. Zato j 
danes še enkrat navajamo datume in številke: 

Iz kmetijskega ministrstva, kjer je ministroval g. Pu j 
♦elj, je dne 17. avgusta 1926, štev. 35.65911, izšel odlok, 
s katerim se je ukinil veronauk na vseh šolah, kjer sploh J 
odločuje kmetijsko ministrstvo. To se je tudi povsod iz
vršilo. V Maribor, pa dotični odlok ni prišel. Ker ni prišel, j 
aihče o njem ni izvedel in tako je dosedanji katehet hodil ] 
ie nadalje poučevat veronauk v mariborsko kmetijsko šo
lo (specialno vinarsko in sadjarsko šolo). — Dne 16. nov. 
1926, št. 48.79911, pa je ministrstvo sporočilo, da to ni v j 
emislu prejšnjega odloka. Ker pa vodstvo šole odloka še. j 
sploh ni prejelo, se je z novim odlokom z dne 8. dec. 1926, j 
52.04511, ponovno odredilo, da se mora prekiniti verouk, j 
vsled česar je prenehalo poučevanje verouka. 

To je eno. Potem pa vprašanje, zakaj se ni verouk ta j 
ko j 1. februarja uvedel, ko je dr. Kulovec minister postal? • 
Odgovorimo mu, da se je takoj vložila prošnja in ko je po j 
uradni poti prišla v Beograd, jo je gospod minister takoj j 
rešil, zato je prišla v dveh mesecih nazaj, če tudi rešitve j 
takih zadev hodijo dolge mesece. — 

In tretje je, da ni šlo ne prvič in ne drugič zaradi ho
norarja, ker je to vprašanje tudi zdaj ostalo nerešeno, in i 
se je le načelno dovolilo zopet vpeljati veronauk na to šolo. 

Ker »Kmetijski list« piše, da je Pucelj lepo opravil 
velikonočno spoved, mu zdaj le še svetujemo, naj se tudi 
poboljša in naj piše tako, kakor je res. — 

Dr. Žerjav — izdajalec Slovenije. 
Kaj takega pa je le dr. Žerjav mogel storiti. V svojih 

listih doma piše, da SLS ni ničesar za Slovenijo dosegla, v 

Beogradu pa je v srbskem listu napisal članek, kjer je m-
čel Srbe hujskati, naj vendar ne dajejo toliko pravic in 
olajšav Sloveniji. Dejal je, da je že izjemno stanje v Slo
veniji, ker bo ta imela vse večje predpravice, kot drugQ 

cele srbske pokrajine. Ne le, da je tako početje samo na 
sebi grdo in nepošteno, če govoriš tu tako v Beogradu pa 
drugače, je poleg tega še naravnost izdajalsko. Slovenija 
ne dobiva zdaj nikakih predpravic, ampak le svoje pra
vice, kakor ji gredo. In če bo kedaj dobila, česar druge 
pokrajine ne bodo dobile, se naj pa pomisli, da je tudi 
plačevala, kakor druge pokrajine niso! To Žerjavovo po
četje pa naj si zapomnijo vsi tisti, ki so še zaupali SDS. — 
Izdajavcev ne bo naš narod podpiral! — 


